

Coeditors

Corédacteurs

JONATHAN L. MEAKINS, MD
Montreal: tel 514 843-1504
fax 514 843-1503
email jmeakins@is.rvh.mcgill.ca
JAMES P. WADDELL, MD
Toronto: tel 416 864-5048
fax 416 864-6010
email waddellj@smh.toronto.on.ca

Managing Editor

Rédactrice administrative

GILLIAN PANCIROV
Ottawa

Book Review Editor

Rédacteur, critiques de livres

RAY CHU-JENG CHIU, MD
Montreal

Editorial Assistant

Assistante à la rédaction

WILMA FATICA
Ottawa

Editorial Board

Conseil de rédaction

GILLES BEAUCHAMP, MD
Montreal
ROBERT S. BELL, MD
Toronto
KENNETH A. HARRIS, MD
London
CHRISTOPHER HEUGHAN, MB BChir
St. John's
RÉAL LAPOINTE, MD
Montreal
CECIL H. RORABECK, MD
London
NORMAN S. SCHACHAR, MD
Calgary
JULIUS L. STOLLER, MD
Vancouver
GARTH L. WARNOCK, MD
Edmonton

Section Editors

Rédacteurs des sections

ROBERT S. BELL, MD
Toronto
DAVID P. GIRVAN, MD
London
DONNA I. MCRTICHEL, MD
Toronto
PETER L. MUNK, MD
Vancouver
ORI D. ROTSTEIN, MD
Toronto
NIS SCHMIDT, MD
Vancouver
LAWRENCE A. STEIN, MD
Montreal

Editors' View

Mot de la rédaction

PRIZES, TIME LINES AND CASE REPORTS

The winner of the 5th annual MacLean–Mueller Prize (1998) is Dr. Ian D. McGilvray, general surgery resident at the University of Toronto, for his paper “Antioxidant modulation of skin inflammation: preventing inflammatory progression by inhibiting neutrophil influx” (see page 109).

This year the competition was particularly intense, which suggests that research by residents in our departments of surgery is alive and well. Winners to date represent the broad constituency of the sponsoring societies which is also very healthy. The *Canadian Journal of Surgery* encourages all residents in Canadian surgical programs to submit their best work for this award. Part of the judges' mandate is to determine whether or not the papers submitted are publishable, independent of the competition. The quality of the submissions is such that most submissions are published on the strength of the judges' recommendation. As with our regular submissions to the journal, if we have questions about the science or methodology, further advice is solicited. The non-winning manuscripts submitted for the competition are not identified as such at the time of publication since they usually appear an issue or 2 after the winning paper, which we publish on a very tight time line.

One of our concerns as coeditors is indeed the length of time from submission to publication. Although the review process and notification of acceptance can be achieved within a reasonable time frame, our major problem remains the backlog of manu-

scripts awaiting publication. At present the cost of publishing monthly is prohibitive. Upon examination, our backlog consists largely of case reports. There certainly are some virtues to case reports. However, even though the traditional format of “an ‘x’ or ‘y,’ with a review of the literature” is often a good exercise for the writer, it is of less value to the reader. Our images sections, consisting of either photographs or x-rays together with a short, pithy description, can function in most respects as case reports. Issues of patient privacy and consent as enunciated recently in the *Canadian Medical Association Journal* (1998;159[8]:997–1006) further detract from the desirability of publishing case reports. We will continue to increase our use of the letters section for case reports, where the message can be communicated in less than 2 typewritten pages with a single figure, but our priorities rest with our original articles as we encourage Canadian surgeons to publish in Canada with the *Canadian Journal of Surgery*.

PRIX, ÉCHÉANCES ET RAPPORTS DE CAS

Le lauréat du 5^e prix annuel MacLean–Mueller (1998) est le Dr Ian D. McGilvray, chirurgien généraliste résident à l'Université de Toronto, pour sa communication intitulée «Antioxidant modulation of skin inflammation: preventing inflammatory progression by inhibiting neutrophil influx» (voir la page 109).

La concurrence particulièrement vive cette année nous indique que la recherche chez les résidents de nos départements de chirurgie se porte très

bien. Jusqu'à maintenant, les gagnants représentent l'ensemble des sociétés parraines, qui sont aussi en très bonne santé. Le *Journal canadien de chirurgie* invite tous les résidents inscrits à des programmes de chirurgie au Canada à présenter leurs meilleurs travaux afin d'être admissibles à ce prix. Les juges ont notamment pour tâche de déterminer si les communications présentées sont publiables, peu importe l'issue du concours. Les communications sont d'une telle qualité que la plupart sont publiées sur la foi de la recommandation des juges. Comme pour les articles qui nous sont régulièrement présentés, nous sollicitons des conseils supplémentaires si nous nous posons des questions sur le fond scientifique ou sur la méthode. Les manuscrits non gagnants au concours ne sont pas identifiés comme tels au moment de leur publication, puisqu'ils paraissent habituellement un ou deux mois après la communication gagnante, que nous faisons paraître très rapidement.

Un problème qui nous inquiète, en tant que corédacteurs, est la période qui s'écoule entre la présentation et la publication. Même si le processus d'examen et d'acceptation se déroule assez rapidement, l'accumulation de manuscrits en attente de publication demeure notre principal problème. À l'heure actuelle, le coût d'une publication mensuelle est prohibitif. À l'examen, on constate que nos manuscrits se composent en grande partie de rapports de cas, qui ont évidemment certains mérites. Cependant, même si la présentation classique «d'un x ou d'un y avec recension de la documentation» représente souvent un bon exercice pour l'auteur, le lecteur en tire moins de valeur. Nos rubriques d'images, qui se composent soit de photographies, soit de radiographies assorties d'une description concise, peuvent, à presque tous les égards, figurer comme des rapports de cas. Les considérations liées à la vie privée des patients et à leur consentement, telles qu'énoncées récemment dans le *Jour-*

nal de l'Association médicale canadienne (1998;159[8]997-1006), rendent encore moins souhaitable la publication d'études de cas. Nous continuerons d'utiliser davantage la rubrique des lettres pour les rapports de cas, lorsque le message pourra être communiqué en moins de deux pages dactylographiées accompagnées d'une seule image, cependant nous favoriserons toujours les articles originaux lorsque nous inciterons les chirurgiens canadiens à publier dans le *Journal canadien de chirurgie* au Canada.



Jonathan L. Meakins, MD
Coeditor/Corédacteur

© 1999 Canadian Medical Association
© Association médicale canadienne 1999

Books and Other Media Received

Livres et autres documents reçus

This list is an acknowledgement of books and other media received. It does not preclude review at a later date.

Cette liste énumère les livres et autres documents reçus. Elle n'en exclut pas la critique à une date ultérieure.

Portal Hypertension. A Multidisciplinary Approach to Current Clinical Management. Edited by Stuart J. Knechtle. 298 pp. Illust. Futura Publishing Company, Inc., Armonk, NY. 1998. US\$150. ISBN 0-87993-414-x

A Primer on Limb Prosthetics. A. Bennett Wilson, Jr. 151 pp. Illust. Charles C

Thomas, Publisher, Ltd., Springfield, Ill. 1998. Can\$38.95 (clothbound), Can\$25.95 (paperbound). ISBN 0-398-06900-X (clothbound), 0-398-06807-6 (paperbound)

Revision Spine Surgery. Joseph Y. Margulies, Max Aebi and Jean-Pierre C. Farcy. 866 pp. Illust. Mosby, Inc., St. Louis; Harcourt Brace & Co, Canada, Ltd., Toronto. 1999. Can\$313. ISBN 0-8151-4591-8

Stoking the Fire. A Surgical Memoir of London. Charles Stewart Roberts. 184 pp.

Futura Publishing Company, Inc., Armonk, NY. 1999. US\$40. ISBN 0-87993-422-0

The Surgery of Childhood Tumors. Edited by Robert Carachi, Amir F. Azmy and Jay L. Grosfeld. 495 pp. Illust. Arnold, London, UK. Oxford University Press Canada, Toronto. 1999. Can\$432. ISBN 0-340-69269-3

Surgical Management of Abdominal Wall Hernias. Martin Kurzer, Allan E. Kark and George E. Wantz. 260 pp. Illust. Martin Dunitz Ltd., London, UK. 1999. £49.95. ISBN 1-85317-477-7